
Protokół Nr XXVI/12 

z XXVI nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej  

z dnia 3 kwietnia 2012 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Andrzej Wziątek o godz. 18.00 w sali konferencyjnej 

Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył dwudziestą szóstą po wyborach 

nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej.        

Po powitaniu radnych, Panią Burmistrz, gości zaproszonych i wszystkich obecnych oznajmił, iż 

zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał.  

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 

Przewodniczący poinformował, że podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą 

przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej – Pana Jana Szkwarka. 

 

Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  następująco:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Powołanie sekretarza sesji. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie: 

    1/ udzielenia dotacji w 2012 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane   

        przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 

  4. Sprawy różne i wolne wnioski. 

  5. Zamknięcie obrad.    

  

Na zapytanie Przewodniczącego Rady czy ktoś z radnych bądź Pani Burmistrz zgłaszają zmiany 

do przedstawionego porządku obrad, radny Mieczysław Kamiński poinformowała, że zgodnie                 

z ustawą o samorządzie gminnym wnioskodawcy sesji nadzwyczajnej mają prawo zgłosić do 

porządku obrad projekty uchwał o brzmieniu: 

- w punkcie 3 pkt 2/  - odwołanie przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów,  

- w punkcie 3 pkt 3/  - odwołanie przewodniczącego Komisji Rewizyjnej,  

 

Radny Artur Pokora zgłosił ujęcie w porządku obrad następujących projektów uchwał: 

- w punkcie 3 pkt 4/  - powołanie przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów,  

 

Radny Jerzy Klajn zgłosił ujęcie w porządku obrad następujących projektów uchwał: 

- w punkcie 3 pkt 5/  - powołanie przewodniczącego Komisji Rewizyjnej,  

 

Radny Dariusz Krzemiński zgłosił ujęcie w porządku obrad następujących projektów uchwał: 

- w punkcie 3 pkt 6/  - powołanie komisji statutowej,  

 

 



Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że projekty zaproponowanych uchwał zostały 

sporządzone zgodnie z  prawem, mają parafkę radcy prawnego oraz uzasadnienie.   

Dodał, że po powołaniu składu osobowego komisji statutowej zarządzi się 5 min przerwy podczas 

której, komisja zaproponuje kandydata na przewodniczącego. 

  

1/ Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad pierwszym wnioskiem radnego 

Mieczysława Kamińskiego dotyczącego ujęcia w porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

odwołania przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów. 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 8 głosami za, przy 7 przeciwnych wniosek 

przyjęła.   

2/ Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad drugim wnioskiem radnego Mieczysława 

Kamińskiego dotyczącego ujęcia w porządku obrad projektu uchwały w sprawie odwołania 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 8 głosami za, przy 7 przeciwnych wniosek 

przyjęła.   

3/ Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wnioskiem radnego Artura Pokory 

dotyczącego ujęcia w porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego 

Komisji Budżetu i Finansów. 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 9 głosami za, przy 5 przeciwnych i 1 

wstrzymującej się wniosek przyjęła.   

4/ Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wnioskiem radnego Jerzego Klajna 

dotyczącego ujęcia w porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej. 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 8 głosami za, przy 7 przeciwnych wniosek 

przyjęła.   

5/ Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wnioskiem radnego Dariusza 

Krzemińskiego dotyczącego ujęcia w porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania 

komisji statutowej. 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 9 głosami za, przy 6 przeciwnych wniosek 

przyjęła.   

 

Wobec przyjętych zmian porządek przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Powołanie sekretarza sesji. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie: 

    1/ udzielenia dotacji w 2012 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane   

        przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków; 

    2/ odwołania przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów; 

    3/ odwołania przewodniczącego Komisji Rewizyjnej; 

    4/ wyboru przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów; 

    5/ wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej; 

    6/ powołania komisji statutowej. 



  4. Sprawy różne i wolne wnioski. 

5. Zamknięcie obrad.    

 

  Ad. 2. Powołanie sekretarza sesji  
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                 

i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Pan Artur Pokora – Wiceprzewodniczący Rady. 

W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 

Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Artura Pokory w głosowaniu wzięło udział             

15 radnych, za oddano 15 głosów – jednogłośnie.   

Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny             

być na piśmie.  

 

Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach. 

Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu tj. Podjęcie uchwał                  

i przedstawił pierwszy projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2012 r. na prace 

konserwatorskie, restaturatorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków. Poinformował, że  w dniu dzisiejszym odbyła się wizja lokalna kościołów.  

Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że środki na nasze cenne zabytki powinny być 

przyznane. Część radnych nie zgadzała się jedynie z procedurą jaka funkcjonowała w naszej 

gminie, gdyż Pani Burmistrz jednoosobowo przygotowała projekt uchwały jakie zdania zostaną 

dofinansowane w roku 2012. 

W dzisiejszej wizji lokalnej uczestniczyło 5-6 radnych zainteresowanych wraz z Panią Burmistrz. 

Mówi, że spotkaliśmy się z proboszczami, mieszkańcami. Uważa, że dotacja to jedynie kropla             

w morzu i należy te środki przyznać. 

Nieporozumienie, które wynikło w tym roku daje nam nauczkę na przyszłość aby takie wnioski 

realizować odwrotnie. Mówi, że to jest normalne procedowanie w samorządzie terytorialnym, gdzie 

zadania i pieniądze wybiera i dzieli Rada Miejska. 

Radny Jan Szkwarek popiera słowa przedmówcy i mówi, że ta wizja była potrzebna.                       

W szczególności kościół w Nowej Bystrzycy wymaga dużych nakładów finansowych. 

Pani Burmistrz poinformowała, że radny Kamiński rzuca sformułowania nie dopowiadając całej 

reszty. Przypomniała, że od 2005 funkcjonuje uchwała o przyznaniu dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków, która określa jakie warunki muszą być spełnione aby mogła być przyznana z gminy 

dotacja. Do 15 października roku poprzedzającego rok budżetowy, parafie, wspólnoty, 

stowarzyszenia czy osoby indywidualne mogą złożyć wniosek do gminy, pod warunkiem, że 

posiadają nieruchomość, która jest wpisana do rejestru zabytków. 

Przez 5 lat nigdy nie było wizji w terenie, Burmistrz proponował wysokość dotacji i nigdy nie było              

z tym problemów. Do niedawna istniejąca koalicja w ilości 13 radnych także omawiała projekt 

uchwały i nikt nie miał żadnych uwag i zastrzeżeń co do takiego sposobu załatwienia sprawy.  

Zaprzecza i mówi, że nieprawdą jest, że chciała jednoosobowo przydzielić dotację. 

  

 



W związku z tym, że nie było więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 

Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 

radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 

 

Uchwałę Nr XXVI/250/12 

w sprawie w sprawie udzielenia dotacji w 2012 r. na prace konserwatorskie, restaturatorskie 

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków  

- stanowiącą  załącznik Nr 2 

 

2. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        

i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie odwołania przewodniczącego Komisji Budżetu                 

i Finansów. 

Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że jako przedstawiciel wnioskodawców doszli do 

wniosku, że nie może być stanowisk nieobsadzonych. W zawiązku z tym zasadne jest podjęcie tej 

uchwały. Pani Ewa Matys publicznie zrezygnowała z pełnienia tej funkcji. 

 

W związku z tym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem 

uchwały. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 9 głosami za, przy 5 przeciwnych, 

przy 1 wstrzymujących się podjęła: 

Uchwałę Nr XXV/251/12 

w sprawie odwołania przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

- stanowiącą  załącznik Nr 3 

 

3. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        

i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie odwołania przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Radny Mieczysław Kamiński poinformował, że radny Marek Krytak zrezygnował na piśmie                   

z funkcji Przewodniczącego.  

 

W związku z tym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem 

uchwały. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 9 głosami za, przy 5 przeciwnych, 

przy 1 wstrzymujących się podjęła: 

Uchwałę Nr XXV/252/12 

w sprawie odwołania przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

- stanowiącą  załącznik Nr 4 

 

4. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        

i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Budżetu                   

i Finansów. 

Radny Artur Pokora poinformował, Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 28 marca 

br. typuje na przewodniczącego radnego Mariana Adamowa. 

Radny Marian Adamów wyraża zgodę. 

  



W związku z tym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem 

uchwały. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 8 głosami za, przy 7 przeciwnych,   

podjęła: 

Uchwałę Nr XXV/253/12 

w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 

- stanowiącą  załącznik Nr 5 

 

5. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        

i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Radny Jerzy Klajn poinformował, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej zaproponowano                       

i przegłosowano kandydaturę radnego Mieczysława Kamińskiego. 

Radny Mieczysław Kamiński wyraża zgodę. 

  

W związku z tym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem 

uchwały. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 8 głosami za, przy 7 przeciwnych,   

podjęła: 

Uchwałę Nr XXV/254/12 

w sprawie wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

- stanowiącą  załącznik Nr 6 

 

6. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad                        

i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej. 

Radny Jerzy Klajn zgłosił radnego Artura Pokorę – który wyraził zgodę 

Radny Leszek Stróż zgłosił radną Irenę Stawiarską – która wyraziła zgodę 

Radny Leszek Stróż zgłosił radnego Dariusza Krzemińskiego – który wyraził zgodę 

Radna Irena Stawiarska zgłosiła radną Ewę Matys - która wyraziła zgodę 

Radny Artur Pokora zgłosił radnego Jerzego Klajna – który wyraził zgodę 

Radny Jan Szkwarek zgłosił radnego Mieczysława Kamińskiego – który wyraził zgodę 

Przewodniczący Rady pyta, czy Przewodniczący Komisji Rewizyjnej może być członkiem komisji 

statutowej? 

Radny Mieczysław Kamiński mówi, że po przeanalizowaniu zapisów ustawy nie ma przeszkód 

aby przewodniczący Komisji Rewizyjnej był członkiem komisji statutowej. Nie ma także 

przeciwwskazań, aby przewodniczący komisji stałej był przewodniczącym komisji statutowej. 

Radny Jan Szkwarek proponuje aby do § 1 ust. 2 wprowadzić zapis mówiący o powołaniu 

przewodniczącego komisji statutowej. 

Radny Jerzy Klajn zgłosił wniosek o zamknięcie listy kandydatów do pracy w komisji statutowej.  

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie wniosek 

przyjęła. 

 

 

 

 



W związku z tym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad 

zgłoszonym składem komisji statutowej „en block”. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu 

jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się zatwierdziła skład komisji. 

 

Radny Mieczysław Kamiński prosi Przewodniczącego obrad o ogłoszenie przerwy celem 

wytypowania ze zgłoszonego składu komisji statutowej kandydata na przewodniczącego. 

Zarządzono 5 minut przerwy. 

Radny Jerzy Klajn poinformował, że na przewodniczącego komisji statutowej proponuje się 

radnego Mieczysława Kamińskiego. 

W związku z tym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem 

uchwały uwzględniającym dodatkowy zapis w § 1 ust. 2  o brzmieniu: „Powołuje się radego 

Mieczysława Kamińskiego na przewodniczącego komisji statutowej.” 

 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 8 głosami za, przy 6 przeciwnych i 1 

wstrzymującym się podjęła:  

Uchwałę Nr XXV/255/12 

w sprawie powołania komisji statutowej 

- stanowiącą  załącznik Nr 7 

 

Radny Mieczysław Kamiński – podziękował wszystkim radnym, którzy głosowali za a także tym, 

którzy głosowali przeciw za powołanie na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej i Komisji 

Statutowej. Mówi, że jako przewodniczący stawia sobie za cel uczciwą i rzetelna pracę na rzecz 

społeczności lokalnej i dążyć aby środki finansowe gminy i działa łania były jak najbardziej celowe          

i racjonalne. Życzy sobie, aby głównym celem wszystkich radnych było dobro wspólne naszych 

mieszkańców. 

Pani Burmistrz pogratulowała radnemu pełnienia nowych funkcji. Szanuje prawa demokracji                  

i dokonany wybór Rady.  

  

Ad. 4. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Pani Burmistrz poinformowała, że wpłynął wniosek handlowców, którzy prowadzą na obszarze 

rynku działalność gospodarczą z prośbą o udostępnieniu kilku miejsc parkingowych na terenie 

Placu Wolności na czas przyszłego remontu ul. Kościelnej.  

Dodała, że jeśli zostaną przyjęte na kolejnej sesji zmiany w budżecie będziemy mogli mówić                     

o utworzeniu miejsc parkingowych na ul. Środkowej. Proponuje, aby na Placu Wolności                         

(tj. od pasmanterii do fotografa) utworzyć kilka miejsc postojowych na czas remontu ul. Kościelnej.  

Radny Dariusz Krzemiński – pyta, kiedy ruszą prace remontowe ul. Kościelnej. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że zaraz po uroczystościach obchodów św. Floriana tj. 6-7 maj br. 

Radny Dariusz Krzemiński – proponuje, aby Państwo obecni na dzisiejszej sesji przybyli na 

posiedzenie Komisji aby spokojnie można było porozmawiać. 

Radny Mieczysław Kamiński mówi, że za chwilę będziemy rozmawiać o budżecie i zobaczymy, 

czy parking na ul. Środkowej przejdzie czy nie. Popiera wniosek przedmówcy, aby na dzisiejszej 

sesji nie rozpatrywać tej sprawy lecz w połowie miesiąca kwietnia. Czasu mamy sporo.  



Mówi, że jeśli będą środki w budżecie należy zobowiązać Panią Burmistrz aby wykonać parking na 

ul. Środkowej.  

Pani Scelina – przedsiębiorca FOX Studio - poinformowała, że na ul. Środkowej stoi dużo 

samochodów ale są to pojazdy mieszkańców. Proponowany parking na ul. Środkowej „nie bardzo 

urządzałby nas, kupców czy handlowców”. Mówi, że istotą sprawy jest to aby klinet mógł 

zatrzymać się na wyznaczonym do tego miejscu na Placu Wolności i dotrzeć do punktu 

usługowego. Dodała, że mamy piękny rynek za co serdecznie dziękuje.   

Pan Majchrzak – poinformował, że jeśli nawet rynek jest w ruchu kołowym, to należy stworzyć 

miejsca parkingowe, ponieważ handel nie istnieje bez miejsc parkingowych. Mówi, że wpłynął apel 

od handlowców jak rozwiązać ten problem. Proponowany sposób jest bardzo prosty i bananlny. 

Skutecznym rozwiązaniem tego problemu jak zaobserwowano w innych miastach i nie 

generującego dodatkowych kosztów jest określenie czasu przebywania na parkingu                                 

i egzekwowania go. Każdy kierowca (klient) zaopatrzony w kartonowy zegar parkingowy i po 

ustawieniu godziny przyjazdu położy kartonik na podszybiu. W ten sposób straż miejska będzie 

miała pełna kontrolę nad czasem przebywania na parkingu.     

Pani Burmistrz – zaproponowała spotkanie z Państwem tuż po świętach. W przypadku 

wypracowania konsensusu poinformuje Radę o wypracowanych ustaleniach.  

Przewodniczący Rady poinformował, że po spotkaniu przedsiębiorców u Pani Burmistrz, 

Przewodniczący Komisji Edukacji zaprasza także na posiedzenie Komisji aby znaleźć optymalne 

rozwiązanie. 

 

Ad. 5. Zamknięcie obrad.    

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za 

pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady dwudziestej szóstej, 

nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.    

 

Protokołowała: Anna Rogalka  

 

 

 

 

 

 

  
 

  

 


